

လျှောက်ဆို

GO FORWARD

ပျှံ့ကဉ်းအုတ်ခဲးဝဲးအုတ်ခဲး

ယွှမ်းတဲးတဲးတဲးတဲး
ထီၣ်ယဲးတဲးတဲးတဲး
တဲးတဲးတဲးတဲးတဲး
တဲးတဲးတဲးတဲးတဲး
တဲးတဲးတဲးတဲးတဲး

ကထုၣ် ၆၈
Vol 68

နီၣ်တဲး- ၃
No. 3

လိမၢ်ရူး
March

၂၀၁၆ နီၣ်
2016



- ထီၣ်အုတ်ခဲး - လိမၢ်ရူး(၂၀)သိ
- ခုၣ်တဲးတဲးတဲးတဲးတဲး - လိမၢ်ရူး(၂၇)သိ



ဒီးဒီးထာၣ်တၢ်ကွဲး

ယွၤမၤတၢ်အိၣ်လၢ တၢ်ထုးထီၣ်ရၤလီၤလဲၤဆူညါမဲးကစံအဂီၢ် ဒီးပသးခုလၢအယံလီၤ. ပုၤကညီ ဘျၢထံခရံၣ်ဖိအိၣ်လၢ တၢ်လီၤသကုၤဆးဒးသန့က့ အတၢ်ကွဲးအတၢ်ထံၣ်ဒီး အတၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ် အိၣ်ဖျါထီၣ်လၢ လဲၤဆူညါမဲးကစံအပူၤအယံ မ့ၢ်တၢ်ဆိၣ်ဂုၤလၢ ပနီၢ်ခိၣ်သးအဂီၢ်လီၤ. တၢ်ကွဲးသန့သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး ဖျိၣ်ဃီၤအ သးဆူတၢ်မၤမံးရှၢၣ်ဖးဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပဘၣ်ပျဲကစၢ်ယွၤအသးစီဆုံမၤတၢ်လၢပပူၤ လၢလၢပဲၤပဲၤ ဒ်သီးပမၤမံးရှၢၣ်တၢ်မၤဖးဒိၣ်လၢ ပကီၢ်ပူၤအံၤ ကသ့ဝဲအဂီၢ်လီၤ. ပထုကဖၣ်တၢ်လဲၤလၢပုၤခရံၣ်ဖိကီးဂၤဒဲး ကမ့ၢ်မံးရှၢၣ်န့ၣ် ဖဲအအိၣ်ဆိး လဲၤကုၤဖဲမၤတၢ်အလီၢ် န့ၣ်လီၤ. သးတမံၤလၢအအိၣ်လၢယုၣ်ရှုးခရံၣ်အပူၤ မ့ၢ်အိၣ်လၢပပူၤဒီး ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်လီၤလးမၤအသး ဖဲပမၤ တၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

ပသးခုလၢ ပထံၣ်ဘၣ်ပုၤဖျါထီၣ်လံာ်စီဆုံက့အါဂၤ, ကတဲာ်ကတီၤလဲၤအသးလၢ ကလဲၤမၤတၢ်လၢ ပုၤတစူၢ်တန့ၣ်တၢ်အကျါန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ် ကွဲးက့ၤအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိ ဖျါထီၣ်လံာ်စီဆုံက့ တဖၣ် ဒ်သီးကက့ၤမၤသကိးတၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤစ့ၢ်ကီးလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပမ့ၢ်ယွၤအပုၤမၤ သကိးတၢ်တဖၣ်လီၤ.

လါမၢ်ရှုးအသီ(၂၀) ထီလၣ်အမုၢ်နံၤ, (၂၅)သီ ခရံၣ်ဂဲၤထောၣ်သမူထီၣ်အမုၢ်နံၤအယံ မ့ၢ်တၢ်သးခုလၢ ပကစီၣ်ခရံၣ်အတၢ်သးခုကစီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်ပုၤကီၢ်မုၢ်လၢ ယရှုၤရှုလုၣ် ကွၢ်လၢ်မ့ၢ်ရံၣ်အအတၢ်ဟဲဒီး သးခုတူၢ်လိာ်ဘၣ် ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအသီး, ကစၢ်ယုၣ်ရှုးလၢအသံဒီး ဂဲၤထောၣ်သမူထီၣ်, က့ၤထီၣ်ဆူမူခိၣ်တဂၤအံၤ ကဟဲလီၤက့ၤကဒီးဆူ ပာ်ခိၣ်န့ၣ် ပန့ၣ်ဒီးမုၢ်လၢ်အတၢ်ဟဲခံၣ်တၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်မုၢ်လၢ်အံၤ တမၤမဲာ်ဆူးပုၤဘၣ်. မ့ၢ်တၢ်မုၢ်လၢ်အမူလၢ အဟ့ၣ်ပုၤတၢ်သးခုလၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

နတ်ရွှင်တက်ကွဲး

လါမာ်ရှး မှါလါလါပဝဲခရံဖိသုဂ်တဖု်အကီ တါလါအထီဂ်ဟူးထီဂ်ဂဲပု၊ မှါခရံဂဲဆာထာဂ်သမူထီဂ် ကုအမုါနံန့လီ၊

လါတါဘဂ်ထွဲဒီး ကစါခရံဂဲဆာထာဂ်သမူထီဂ်ကုအပိ ပမါတါဂု်ဖးဒိဂ်သုဂ်တဖု် လါတါအသီ အကီ ဖဲခရံဂဲဆာထာဂ်အမုါနံန့လီ၊ ပုကိးက အဲဂ်ဒီးတါအသီတဖု် ဒ်ပစံးတါအသီး ဆုက၊ ခိဂ်သလုး ... တါအံ၊ သုဂ်တဖု်အံ၊ မှါပတါမိဂ်န့သးလီလါအမုါ တါတစါဖိဒီးလဲပုကွဲဂ်ဝဲန့လီ၊ ကစါယွဲအဲဒီးလါ ပကဒီးန့ဘဂ် တါအသီဒီး တါလါအကါအကျါန့လီ၊ ယွဲအဲဒီးလါ ပကအိဂ်ဒီးသုဂ်သီသးသီ လါခရံဂဲဆာ ထာဂ်မုါနံန့အံန့လီ၊

ဖဲကစါခရံဂဲဆာထာဂ်ကုအမုါနံန့အံ ပကသုဂ်နီဂ်လံာ်စီဆု ၂ကရံဂ် ၅း၁၇ လါအမုါဝဲ, “ပုတဂုက မှါအိဂ်လါခရံဂဲအပုဒီး မှါအမုါတါတုအသီလီ၊ တါလီလံာ်တဖု်ပုကွဲဂ်ဝဲ, ကွါကွါတါခဲလါကဲလါအသီလံ.”

ပုဟီဂ်ခိဂ်ဖိအလုါအလါအံ၊ အိဂ်ဒီးတါဒဲးဘးဒီး သးလါအအါအသီ, အိဂ်ထီဒါအသးဒီးကစါယွဲ, အိဂ်ဒီးသးလါ အဲဒီးဝဲပကံပကး, ဒါကုဂ်, အိဂ်ဒီးတါဟံဒိဂ်သး, တါသးစဲလါ တါအဲဒီးဝဲတဖု် ဒိဂ်စီဒီး တါ သဘံဂ်ဘုဂ်တဖု်န့လီ၊

တါတုအသီလါ အိဂ်ဒီးပုဟီဂ်ခိဂ်ဖိန့မုါဝဲ တါအလုါအလါအသီဒီး သုဂ်သီသးသီ, လါအပိယွဲအကျဲ, ရှဒီးကစါယွဲ, လဲတါလါကစါယွဲကလုါကထါ, ဒိကန့ဒီးပိာ်ထွဲဝဲ ဒီးမှါပုလါအိဂ်ဒီးသုဂ်သီသးသီန့လီ၊

တါဆီတလဲ မှါတါလါအမုါလါထီဂ်ပဲထီဂ် တါလါအန့ဘျး လါအမုါဝဲ တါဘဂ်ထွဲန့လီ၊ လံာ်စီဆု ဟံဖျါဝဲလါ “မှါအိဂ်လါခရံဂဲ” အခိပညီမုါဝဲ အဝဲကဘဂ်တုါလိာ်ကစါခရံဂဲ ဒ်သီးတါအုဂ်ကုခိဂ်ကုဒီး အနီကစါ ဒဲဂဲဝဲ ကဘဂ် ဘဂ်ထွဲဒီး ကစါယွဲန့လီ၊ တါဆီတလဲ မှါတါလါပုခဲလါအကီန့လီ၊ လံာ်စီဆုဟံဖျါဝဲလါ “ပုတဂုက” န့လီ၊ မှါတါဟံဖျါလါ တဂုစုာ်စုာ်န့လီ၊ တါဆီတလဲ မှါတါလါပုဒီးန့သုဝဲခဲလါလီ၊ ကစါခရံဂဲ ဟ့ဂ်လါတါသးအိဂ်အပုန့လီ၊ လိဂ်ဒဲဂဲလါ ပဝဲနုယု, ပကတုါလိာ်ကစါခရံဂဲအတါဟ့ဂ်န့လီ၊

မိကစါခရံဂဲဆာထာဂ်သမူထီဂ်ကုအလါအံ၊ ဒ်ပပိာ်ထွဲဒီးဒိကန့ယွဲကလုါကထါအသီး ပကပဲဒီး တါသုဂ်ခုသးခုလါ ပဒီးန့ဘဂ်သုဂ်သီသးသီန့တက့၊

စဲမစာဂ်
နဲဂ်ရွဲဂ်
ပုကညီဘျာထံခဝုရုာ်

ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်စ့ကမိ

တၢ်ပၤစ့သရၣ်မုၢ်နီၤလုၤဒယၣ်ဖိဒီးသရၣ်စီၤအံၣ်ထူညိၣ်



ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, စ့ကမိ ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ ကီၢ်စ့ကမိန့ၣ်လီၤ. အတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံခဝု ရၢၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ Affiliated with independent န့ၣ်လီၤ. ဒ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်သးတၢ်ကျဲၤအသိး လၢတၢ်ဟံစ့အကီၢ် သရၣ်ဒိၣ်, သရၣ်မုၢ်နီၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢထံလီၢ်ကီၢ်ပုၤ ဒီးထံကီၢ်အဂုၤအဂၤတဖၣ် လဲၤတုၤဝဲဒီး မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်ဟံစ့အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

လိဖးတြုၤအါရဲၤ(၆)သီ, ၂၀၁၆န့ၣ်(မုၢ်ဘျၢန့ၣ်), ဟါ (၄:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် ဝဲ Kim Tiam Christian Church, 811, Upper Serangoon Road, Singapore အိၣ်ဒီး ကိၣ်ကးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကမိၣ်စ့ သရၣ်မုၢ်နီၤလုၤဒယၣ်ဖိဒီး သရၣ်စီၤအံၣ်ထူ

ညိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်တဖၣ်တီၢ်န့ၣ် ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢဘၣ်တၢ်သးကျဲၤအီၤန့ၣ် သးပုၤစီၤကွဲးစၢၣ်(တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကရၢဒိၣ်) မ့ၢ်ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤအိးထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢ တၢ်ထုကဖၣ်ဝံၤ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ဒိၣ်စ့အိၣ်ဒီးတၢ်ကတီၤဆိ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကမိၣ်စ့သရၣ်မုၢ်နီၤဒီးသရၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖးပျါထီၣ် တၢ်ကဒီးဟံစ့သရၣ်မုၢ်နီၤဒီး သရၣ်အတၢ်ကွဲးနီၣ်ဒီး လိာ်ကွဲးလၢကိၣ်ကးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အကီၢ် လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်ရံၣ်, နီၣ်စၢၣ်ဖိလ် ဝံၤဒီးပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤ ကတီၤတူၢ်လီၢ်ကိၣ်ကးကမိးတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီး ဟ့ၣ်လီၤသရၣ်မုၢ်နီၤ ဒီး သရၣ်ဆူ ကိၣ်ကးအစုပုၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤခဲပတီၢ်တပတီၢ် ဘၣ်ထွဲဒီးကီၣ်ကးလၢ သရၣ်မုၢ်ဒီးသရၣ်န့ၣ် ပုၤဟၤလီၤဆၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်စီၤပူၤအဲး ဖိခး ဒီးပုၤကွဲးနီၣ်တၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်နီၣ်စ့လွံၤဝါန့ၣ် လီၤ. တၢ်သံကွၢ်ခဲဘီၣ်စ့ၣ် ဘၣ်တၢ်သံကွၢ်ဝဲလၢ သရၣ်ဒိၣ်ကွၢ် လၢယီၤသးတီၢ်ဒီး သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ကြံထီၣ်ဒုၢ် ဝံၤဒီး သရၣ် မုၢ်ဒီးသရၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဆုၤထီၣ်ဆုတၢ်ချၢဒီး အိၣ်ဒီးတၢ်ကတီၤ သကိးလၢ ပုၤဟံးထီၣ်ကီၣ်ကးတဖၣ်ဒီး စံၣ်ညီၣ်အၢၣ်လီၤလၢ ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲ မ့တမ့ၢ်တဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢ ကဟံးစုအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤဒီး ကိးန့ၣ်က့ၤသရၣ်မုၢ်ဒီးသရၣ် ဒီးဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလၢ ကမံးတံာ် အတၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢ ကဟံးစုသရၣ်ဒီး သရၣ်မုၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံးစု အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလၢ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ တဖၣ်ဝံၤ ပုၤဟၤလီၤဆၣ်နီၤထုကဖၣ်လၢခဲဒီး ပုၤက့ၤတၢ်ဟံးစု ကီၣ်ကးတၢ်အိၣ်ဖီၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံးစု သရၣ်မုၢ်နီၣ်လုဒယၣ်ဖိဒီး သရၣ်စီၤအဲၣ်ထူ ညီၣ် အတၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤ ဖဲလဲဖဲတြုၤအါရဲၣ်(၇)သီ, ၂၀၁၆န့ၣ်(မုၢ်ဒီးန့ၣ်) ဟါ(၁၃၀)န့ၣ် ရဲၣ်, လၢ Kim Tiam Christian Church န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၤ ဆၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်စီၤပူၤအဲးဖိခးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံးစုအတၢ်ရဲၣ် တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်လၢ တၢ်ဖးလံာ်စီဆ့ၣ်ဒီး တၢ်ထုကဖၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ဟးကွဲးန့ၣ်လီၤ. ဖိသၣ်အိၣ်ဘုးန့ၣ်တၢ်မၤလိဖိသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်သးဝံၣ်ရဲၣ်ဝဲ ကီၣ်ကးအပုၤကွဲးနီၣ်တၢ် သရၣ်မုၢ်ဒိၣ် ဒီးက ထာၣ်နီၣ်စ့လွံၤဝါ ဖးပျီထီၣ်ကီၣ်ကးတၢ်အိၣ်ဖီၣ်အတၢ်ကွဲးနီၣ်ဝံၤ သရၣ်ဒိၣ်စီၤပူၤအဲၣ်ထူလုဒယၣ်ဖိ လုၢ်ထီၣ်တၢ်မၤဘူၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်ဒိၣ်

စီၤအဲးဒမာၣ်ထီၣ်ဒုး ကိးထီၣ်ကပျီၤထီၣ်သးဝံၣ်ဒီး သရၣ်ဒိၣ်စီၤပူၤ ဘၣ် ဖးလံာ်စီဆ့ၣ်လၢ အဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤန့ၣ်လီၤ. Rev.Dr. Sabastian Chua (Executive Director of Love Myanmar People Network) ဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ကြံထီၣ်ဒုၢ် ယုၤဘါထုကဖၣ်လၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးသရၣ်လၢ အဒီးဟံးစုတဖၣ်အဂီၢ်အခါ သရၣ်ဒိၣ်, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်လၢ အဟံးထီၣ်စုလၢ သရၣ်ဒီးသရၣ်မုၢ်အိၣ်လီၤမ့ၢ်ဝဲ ဒုၢ် - လၢသရၣ်မုၢ်နီၣ်လုဒယၣ်ဖိအိၣ်လီၤ (၁)သရၣ်ဒိၣ်စီၤပူၤ အဲးဖိခး (၂)သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စီၤတုၣ်အူ (၃)သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီး ကထာၣ်စ့လွံၤဝါ (၄)သရၣ်ဒိၣ်စီၤအါစးကွၢ် (၅)သရၣ်ဒိၣ်စီၤကျဲၤ ကီၢ် (၆)သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်အိၣ်န့ၣ်ညီၣ် ဒီး(၇)သရၣ်ဒိၣ်ဒီးက ထာၣ်စီၤလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢသရၣ်စီၤအဲၣ်ထူညီၣ်အိၣ်လီၤ (၁)သရၣ်ဒိၣ်ဒီး ကထာၣ်စီၤမဲးစၢၣ် (၂)သရၣ်ဒိၣ်စီၤကွၢ်လၢယီၤသးတီ (၃)သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စီၤဒိၣ်စ့ (၄)သရၣ်ဒိၣ်စီၤတုၣ်ခိၣ် (၅)သရၣ်ဒိၣ်စီၤအီၤကးစံးထးစံ (၆)သရၣ်ဒိၣ်စီၤဒုး ဒီး(၇)သရၣ် ဒိၣ်စီၤနယုတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်ဒိၣ်စီၤကွၢ်လၢယီၤသးတီ ဒုးလံာ်ထီၣ်ကီၢ်လံာ် (Stole) ဒီးဟံးစုကွၢ်မံာ်ဝံၣ်ဒီး သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စီၤမဲးစၢၣ် သိၣ်လီၤသီလီၤ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဝံၤ နၢ်ဟူဘၣ်တၢ် အိၣ်ဖီၣ်တၢ်သးဝံၣ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်နီၣ်စ့လွံၤဝါ သိၣ်လီၤသီလီၤ ပုၤကညီၣ်ဘူၣ်ထံတၢ်အိၣ်ဖီၣ်(စုကမိ)ဝံၤ ဟ့ၣ်လီၤ က့ၤ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးသရၣ်မုၢ်ဒိၣ်တဖၣ်ဆူ တၢ်အိၣ်ဖီၣ် ဒီဖျီပုၤဟၤ လီၤဆၣ်နီၤ ဆူတၢ်အိၣ်ဖီၣ်ကရၢဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. Rev.Christian Cheong (Pastor, Kim Tiam Christian Church) ထုကဖၣ် တၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖီၣ်အဂီၢ်ဝံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်သးဝံၣ်ယံာ်လွံၤလၢ သးစၢ်တဖၣ်အခါ တၢ်ဟ့ၣ်ကနၢၤ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဆူ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ် ဒီးသရၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သးပုၤစီၤဖိလ်, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်နီၣ်လု ဒယၣ်ဖိ, သရၣ်ဒိၣ်စီၤအဲၣ်ထူညီၣ်, သးပုၤစီၤကွဲးစၢၣ်ဒီး ပုၤဟၤ လီၤဆၣ်နီၤတဖၣ် ကတီၤစံးဘျူးတၢ်ဒီး နီၣ်ဝဲစၢၣ်ဖိလ် ဘိးဘၣ် သ့ၣ်ညါတၢ်ဒီး သရၣ်ဒိၣ်စီၤထွဲဒုး ကိးထီၣ်ကပျီၤထီၣ်သးဝံၣ်ဝံၤဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂုၤပျီၤလၢ သရၣ်မုၢ်ဒိၣ် နီၣ်လုဒယၣ်ဖိ ဖဲန့ၣ်အခါ သရၣ်ဒိၣ်စီၤအဲၣ်ထူညီၣ် ယုၢ်ထီၣ်အစုဒီး ပုၤက့ၤတၢ်ဟံးစုတၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

ခဝဂၢၢ်နီၣ်ရဲၣ်





ပုကညိဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖီၣ်, စုကမိ International Family Camp

ပုကညိဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖီၣ်, စုကမိ International Family Camp ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖီၣ် ဝဲလိဖျးတြူအါရံၤ(၇)သီ တုၤ (၉)သီ, ၂၀၁၆န့ၣ်, Salvation Army လံာ်စီဆုံကိတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်, ဝဲစုကမိန့ၣ်လီၤ. ၂၀၁၆န့ၣ်, တၢ်မၤလိတၢ်တီၢ်ထူမ့ၢ်ဝဲ “ဟံးဃာ်နတၢ်မ့ၢ်တၢ်ဒီးဒိၣ်ထီၣ်လၢသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျိၤ” န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖီၣ် ကိးန့ၣ်ဒီးဒီး တန့ၣ်အံၤ မ့ၢ်တၢ်မၤလိ(၈)ဘျီတဘျီန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိအံၤ ဘၣ်တၢ်ကွဲၤစ့ၢ်ကိး ပုကညိဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖီၣ်လၢ ထံကကီၢ်ဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဝဲ Family Camp အံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိလံာ်စီဆုံ, တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးဟ့ၣ်နီၤ ဘၣ်ဃးဒီး “ဟံးဃာ်နတၢ်မ့ၢ်တၢ် ဒ်ကညိကလၢာ်အသိး”, “ဟံးဃာ်နတၢ်မ့ၢ်တၢ် ဒ်ပုၤခရံၣ်ဖိအသိး”, “ဒိၣ်ထီၣ်လၢသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးကျိၤ”, “တၢ်ဆံဆံပုတုၤဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဆာကုၤယွၤ”, “ပုကညိဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖီၣ်တဖၣ်အတၢ်ကွဲၤဆာၣ်

မာ်ဒီးပုကညိဘျာထံၣ်ခဝၣ်ရၢၣ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်လံာ်ထီၣ်ဆူညါလၢ ကီၢ်ပံၤယီၤ” တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုလၢဟ့ၣ်ဒီးဟ့ၣ်နီၤတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်စီၤဖျါအဲးဖိခး, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စီၤဟ့ၣ်အူ, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်နီၢ်ကြိထာၣ်ဒါ, သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်နီၢ်စ့လွံၢ်ဝါ, သရၣ်ဒိၣ်စီၤကွၢ်လၢာ်ယီၤသးတီ, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စီၤစဲမစာၣ်, သရၣ်စီၤအံၣ်ထူညိၣ်, သရၣ်ဒိၣ်စီၤခ့, သရၣ်ဒိၣ်စီၤရုမုၢ်အုလးတီ ဒီး သရၣ်စီၤန့ၣ်လီၤမူ သိၣ်လိတၢ်မၤလိ တဘျီအံၤ “Them Song” ဒီး တၢ်သးဝံၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလိတဘျီအံၤ အိၣ်ဒီး ဖိသ့ၣ်အတီၤ, သ့ၣ်ဘီၣ်သးစၢ်အတီၤဒီး တၢ်အိၣ်ဖီၣ်ဒိၣ်န့ၣ်တဖၣ်ဒီး တမံၤဟဲလၢထံကကီၢ်ဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုထီၣ်တၢ်မၤလိခဲလၢက International Family Camp အံၤ အိၣ်ဝဲ(၂၀၀)ဂၤဘျီန့ၣ်လီၤ.

ခဝၣ်ရၢၣ်နီၣ်ခွဲၣ်



မာရ:

■ သရုပ်ဖော်ရေးတိုက်

မူးခံမူးလာ တကန်ဘျာထံခရိုင်တင်အိပ်ပိုင်

ဖဲ(၂၄.၄.၂၀၁၅), မာယုဂ်လီ တါ(၂၆၀၀)န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ် တကန်တင်အိပ်ပိုင်(မစီကစီ) အိပ်အိမူးအိပ်ထံးတမူးမာ်ဖဲ တင်အိပ် ပိုင်တုဂ်လီကီတင်သးခုကစီပံးပံးထီၣ်(၁၅၀)န့ၣ် ယုဘလံးတင်ရံၣ်တင် ကျဲန့ၣ်လီၤ. ပုဟဟလီဆုၣ်နီၤ မာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်ထဲဒုၣ်, တင်ဟံးပျီယုဘ လံးအဂုၤလၢ နီၣ်ထူၣ်န့ၣ်, တင်ဒုးနီၣ်ဟံးယုဘလံး အတင်ထာပိုင်အ ဂုၤလၢ ဖုသရုပ်ဖော်လုၣ်ဝါ ဒီးပုစံၣ်တံးတံးလီၤတင်မာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်ဆုၣ်ပီ န့ၣ်လီၤ. ပုကတံးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါတင်အိပ်ပိုင်မာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်ကီလံၣ်ဝု န့ၣ်လီၤ. တင်ကတံးစံးဘျးလၢ သရုပ်ဖော်ကွဲလုၣ် ဒီးလၢခံကတင် ပုဆိၣ် ဂုၤပျီကတံးမာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်ဒီးကထာၣ်ပီသီန့ၣ်လီၤ.

မူးခံမူးတမူးမာ်ဖဲ တင်ဟံးစုသရုပ်ဖော်မာ်န့ၣ်လီၤ. တင်ရံၣ် တင်ကျဲအံၤ ဘၣ်တင်မာ်အီၤဖဲ (၂၆.၄.၂၀၁၅)န့ၣ်လီၤ. ပုဟဟလီ

ဆုၣ်နီၣ်မာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်န့ၣ်ထူ ဒီးပုဟဟတင်ကစီမာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်ဘၣ် ဆိၣ်ဂုၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတင်ဟံးထီၣ်စုလၢ သရုပ်ဖော်ဒီးဟံးစု အလီၤအခါ ပုထု ကတံးတင်မာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. သရုပ်ဖော်လၢဟံးထီၣ်အစုတဖၣ်မာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်လုၣ်ကံၣ်, သရုပ်ဖော်လုၣ်ဝါ, သရုပ်ဖော်ဟ့ၣ်လုၣ်ဘၣ်, သရုပ်ဖော် စတၢ်လုၣ်, သရုပ်ဖော်စံၣ်ထူရံၣ်, သရုပ်ဖော်ယံးလၢပု ဒီးသရုပ်ဖော်စၢၢ် ဆာတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သရုပ်ဖော်လၢ အဒုးလီၤထံၣ်ကီၢ်လီၤ ဒီးဟံးစုထွဲတံးရု လီၤမာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်ကီလံၣ်ဝုန့ၣ်လီၤ. ပုသိၣ်လီၤသရုပ်ဖော်လၢ သရုပ်ဖော် ဒီးကထာၣ်ပီသီ, ဒီးပုသိၣ်လီၤတင်အိပ်ပိုင်လၢ သရုပ်ဖော်ဆုၣ်အူန့ၣ်လီၤ. တင်ဟံးစု တဘျီအံၤ နီၣ်ဟ့ၣ်ဘၣ်တင်သးစံၣ်လၢ ပ.ဘ.ယ.ဖ ကီၢ်ပီတဖၣ်န့ၣ် လီၤ. ထါသးစံၣ်ပျီကတံးလၢခံဝံၤ ဆိၣ်ဂုၤပျီကတံးလၢ သရုပ်ဖော် အသီ, သရုပ်ဖော်ထီမာ်န့ၣ်လီၤ.

တင်ဟံးစုသရုပ်ဖော်ပီၤမုဆုၣ်



ဖဲ(၁၃.၁၂.၂၀၁၅), ဂီ(၁၀၆၃၀)န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ် သန့ဒိၣ်လုၢ် တင်အိပ်ပိုင် အိပ်အိတင်ဟံးစု သရုပ်ဖော်ပီၤမုဆုၣ် တင်ရံၣ်တင်ကျဲန့ၣ်လီၤ.

ပုဟဟလီဆုၣ်နီၣ်မာ်ဖဲ သရုပ်ဖော်ကီၢ်ထူ, ပုစံၣ်တံးတံး လီၤတင် သရုပ်ဖော်အံၣ်ဒု, ပုလၢဟံးပျီထီၣ် ကီၢ်ကးအတင်ကွဲးနီၣ်

သရၢ်တြးစၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဟံၣ်စုကတီၢ် ပုၤလၢဟံၣ်ထီၣ်စုလၢသရၢ်ဒီး တၢ်ဟံၣ်စုအလီၤ မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်ကွၢ်လၢဘၢၣ်, သရၢ်ဒိၣ်မၤနီၢ်, သရၢ်ဒိၣ် ယီၤအ့ၤ, သရၢ်ဒိၣ်မံၤက့ၤလး ဒီးသရၢ်ဒိၣ်ကျိၣ်ထူ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်ဟံၣ်စုကတီၢ် ပုၤလၢဘၢၣ်ထုကဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်အဲၣ်ဘျီၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသိၣ်လီၤသီလီၤ သရၢ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်မၤနီၢ် ဒီးပုၤသိၣ်လီၤသီလီၤ တၢ် အိၣ်ဖျိၣ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်ကွၢ်လၢဘၢၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၢ်လၢဒုးလီၢ် ထီၣ်ကီၢ်လီၢ်

ဒီးကတီၢ်တူၢ်လီၢ်အးလီၤက့ၤ သရၢ်ဆူတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အစုပူၤမ့ၢ်ဝဲ သရၢ် အိၣ်ရၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤထုကဖၣ်ကျၢ်တံၢ်လၢ သရၢ်ဒိၣ်ယီၤအ့ၤလးဝံၤ ဖျိၣ် စၢၤသးပုၤသီတူၢ်ထု ကတီၢ်စံးဘျးတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သးဝံၣ်ပျိၣ်က့ၤတၢ်လၢ ခံဝံၤ သရၢ်ဒိၣ်အသီလၢအမ့ၢ် သရၢ်ဒိၣ်စီၤမူဆံၣ် ဆိၣ်ဂုၤပျိၣ်က့ၤတၢ် န့ၣ်လီၤ.

သရၢ်ဒိၣ်အဲၣ်ဒု

သမဲကညီဘျာထံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် သီတူၢ်ကရၢ နံၣ်(၅၀)ယူဘၢလံၤ



■ ဒံၢ်လးရွၢ် (သမဲ)

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ (၁၂.၁၂. ၂၀၁၅)နံၣ်, မုၢ်ဆါ(၁၂:၀၀)နံၣ်ရံၣ်, သမဲကညီဘျာထံ တၢ်ဘၢသရၢ်န့ၣ်လီၤ. ယူဘၢလံၤတဘျီညါအံၤ တၢ်တိၢ်

ထူမ့ၢ်ဝဲ “ယွၤအတၢ်သးခု မ့ၢ်ပဂံၢ်ပဘါ” စံး ၁၂၆:၃, နယု ၈:၁၀ န့ၣ်လီၤ.

လၢသရၢ်မဲၣ်ညါ ပုၤတံၢ်တဲာ်သတီၢ်ပျိၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဝီလီၤဒိၣ်သ့, သရၢ်မုၢ်ဒီးကထာၣ် မၣ်ရံၣ်ထုၣ်သ့ ဒီးသးပုၤစီၤမူဒုၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျီတၢ်ဘၢ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဆၢကတီၢ် ပုၤဟၤလီၢ်ဆုၣ်နီၤလၢ သရၢ်ဒိၣ်စံးဓာၣ်သီသး, ပုၤတဲာ်ဖျါသမဲသီတူၢ်တၢ်စံၣ်စီၤ တဲာ်စီၤလၢ သရၢ်ထူလွဲၢ်, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ သရၢ် ဒိၣ်ကျဲၤကီၢ်ဒီး ပုၤထုကဖၣ်ကျၢ်တံၢ်လၢ သရၢ်ဝုစတၢ် န့ၣ်လီၤ. ထါသးဝံၣ်ပျိၣ်က့ၤတၢ်ဝံၤ သရၢ်ဒိၣ်စီၤဘီ ဆိၣ် ဂုၤပျိၣ်က့ၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ ပနၢ်ဟူဘၣ် တၢ်အိၣ် ဖျိၣ်ခွါယၢၣ်, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ကျဲးစးကရၢတၢ်သးဝံၣ် ဒီးတ ကျဲၣ်ဝုၢ်ခိၣ်ကဝီၤသီတူၢ်ကရၢတၢ်ဒုတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.





သရော်ဒိန်ဖုံးလုံးလှ

■ သရော်မုန်ဘွဲ့ဖိ

သရော်ဒိန်ဖုံးလုံးလှ မှာပဒိန်စီမီလှဒီး နိုအိဘွဲ့အဖိခွါ၊ အိန်ဖျိုင်ထိုင်ဖဲ(၁၉၅၉)နံ၊ လါနိန် ဝုဘာန်(၁၉)သီနုန်လီ။ အိန်ဖျိုင်ထိုင်ဖဲဆါလဲးတံဆိ ဟံ၊ ဟိလါ၊ အလုန်၊ ဝုတကူန်နုန်လီ။ အဝဲဒီးတုဒီး ဖျီအသးဒီးသရော်မုန်ဘွဲ့ဖိဖဲ(၄.၅.၁၉၉၁) နံနုန်လီ။ ကစာယွဲဟုန်သါအိ ဖိမုန်ဖိခွါ(၃)ဂုနုန်လီ။ အဝဲအ တာ်ကူန်ဘုန်ကူန်သုအပတီ်မုန်ဝဲဒန် ဖျီထိုင် AGTI (Civil) ဖဲဝုမါဒလု၊ ဖဲ(၁၉၈၀)နံ၊ လါစဲးပတုဘာန်နုန် လီ။ ဖဲ(၁၉၈၅)နံ၊ လါနိန်ဝုဘာန်နုန် ဒီးနုန်ဝဲ တာ်လု ကပီ B.Sc(Physics)နုန်လီ။ အဝဲဖျီထိုင်လံာ်စီဆုံကွီ (D.T)ဖဲ(၁၉၈၈)နံ၊ လါမာ်ရှး(၉)သီ၊ ဒီးဖျီထိုင် ကဒီး (B.T.S) ဖဲ(၂၀၁၀)နံ၊ လါမာ်ရှး(၃)သီနုန်လီ။ ဘု တာ်ဒီးဟံစုအိ ဖဲပကိစါဒီတာ်အိန်ဖျိုင်၊ (၁၅၀)နံ ယု တလံးအဆာကတီ်နုန်လီ။

အဝဲအတာ်ဖဲးတာ်မာတဖုန်မုန်ဝဲ မသကိးတာ် ဒီးကီပံယီလုကူထံခဝုရှာန်၊ ကီပံယီလုကူထံစာဖျိုင် ကရ၊ ကီပံယီလုခရံန်ဖဲဘုထံတာ်ကရကရိ ဒဲတာ်စု လါခိန်ခိန်ဝဲကျါပုနုန်တာ်တဂုအသိးနုန်လီ။ မသ ကိးစုာ်ကိးတာ်ဒီး ကီပံယီလုကူထံလံာ်စီဆုံကွီ၊ (MIT), ပုကညီဘုထံခဝုရှာန်လံာ်စီဆုံ (KBTS), လံာ်စီဆုံ

ကရ၊ ပုကညီဘုထံခဝုရှာန်တာ်ဆါဟံစုာ်ကိးနုန် လီ။ အါနုန်အနုန် အဝဲမသကိးတာ်ဒီး ပကိစါဒီကညီ ဘုထံတာ်အိန်ဖျိုင် ဒဲတာ်အိန်ဖျိုင်သရော်သယဲတဂုအ သိး၊ မသကိးတာ်ဒီး (၄၇)တကူန်ဝုာ်သီကလံးစိး၊ ခိလ် ကညီဘုထံတာ်အိန်ဖျိုင်၊ ကီတကူန်ကညီဘုထံထံ လါကီပုကတာ်အိန်ဖျိုင်သကိးတာ်အိန်ဖျိုင် ဒီးလုဖြးဘျီ ဝုဖျိုင်တာ်သုထိုင်အကီစုာ်ကိးနုန်လီ။ မသကိးတာ်လု ကီတကူန်ကညီဘုထံ ထံလါကီပုကတာ်အိန်ဖျိုင်သကိး တာ်အိန်ဖျိုင် ဘုာ်သးဒီးတာ်စုလါခိန်ခိန်တာ်ဖဲးတာ်မာ၊ ဒီး ဖိခဲန်ဒုန်ဖိထာ်ဖိတာ်ရုလိာ်မုန်လိာ်ကရအပု မသကိး တာ် ဒဲနုန်ခွဲသယဲတဂုအသိးစုာ်ကိးနုန်လီ။ မာစာဝဲ ကီတကူန်၊ ဝဲကျါလုသးစာ်တာ်မာကီ ဒဲပုဟုစုတ ဂုအသိးနုန်လီ။ လုပုကညီဘုထံခဝုရှာန်ဒီး ကီပံယီ လုကူထံခဝုရှာန်နုန် ဒဲတာ်သုထိုင်ဘျီထိုင်ပု ဘုာ်မု ဘုာ်ဒါတဂုအသိး မာဝဲစုာ်ကိးလီ။ သရော်ဒိန်ဖုံးလုံးလှ အတာ်မာလါလု အမာတုာ်ဝဲဒန် မုာ်သဝီတုာ်၊ ဒလးဟုန် သုာ်ဝတံာ်တာ်သးစုကစီန်အပျီ၊ သဝီရွှာ်ပီးတီနုန်လီ။

သရော်ဒိန်ဖုံးလုံးလှ အဝဲမုာ်ယွဲအပုယုထာလု အဟုန်လီသး မာလုကပီယွဲ ထီဘိလုအတာ်အိန်မု ပုနုန်လီ။ အဝဲနုာ်ဟုဘုာ်ကစာ်ယွဲအတာ်ကိးကုအိ ဖဲ(၂၅.၁၂.၂၀၁၅)နုန်လီ။

အဝဲအတာ်ကတီလုခံကတီလု အတဲတုာ်ဝဲ နုန် “တသီနုန် ကတီလုဒီးကစာ်ယွဲတဘျီ၊ ဟုာ်တာ် ဆာကတီလုယွဲ ခိဖျီတာ်ထုကဖု လုတာ်လါတတီ တီ ကိးနုဒဲနုန်တကုာ်။”

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဆူပုၤဖးလဲၤဆူညါမဲးကစံတဖၣ်

ပစံးဘျးဘၣ်သ့ၣ်မးလၢ သုပုၤဖးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ လဲၤဆူညါမဲးကစံအယိန့ၣ်လီၤ.
လဲၤဆူညါမဲးကစံအံၤ ပထးထီၣ်ရၤလီၤအံၤ ဒီဖျိလၢပုၤဖးတၢ်ဖိတဖၣ်
ဆူလီၤန့ၣ်ပုၤလံာ်အပူၤတဖၣ် အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.
ပမုၢ်လၢလၢ ပုၤလၢအတဟ့ၣ်ဘၣ်ဒီး ၂၀၁၅န့ၣ်မဲးကစံအပူၤတဖၣ်
ဒီးပုၤလၢအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်ဆိလဲၤဆူညါအပူၤလၢ ၂၀၁၆န့ၣ်အဂီၢ်တဖၣ်
ကဆူဘၣ် လံာ်အပူၤဆူ ...

သ့

နော်လားဂျီး(ငွေကိုင်)

၁၂/အစန(နိုင်)၁၀၆၈၁၁

၃၉၆၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်

ဖုန်း - ၀၉၅၀၇၉၄၅၉၊ ၀၉၇၉၈၁၅၆၅၅၂

ပုၤလၢကအိၣ်ဆူလၢထံဂုၤကီၢ်ဂၤတဖၣ်အဂီၢ်

Naw Lah Shee, 12/Ah Sa Na (Naing) 106811
396, Bogyoke Aung San Road, Lanmadaw Township, Yangon,
Myanmar. e.mail - goforward09kbc@gmail.com. Ph. 095079459
Western Union, KBZ Bank, Bahosi Branch.

